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Protokół Nr XII/16  

z obrad XII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 11 lutego 

2016 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał Radnego Sejmiku 

Województwa Podlaskiego Pana Waldemara Kwaterskiego, w/z Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach Pana Bogdana 

Wierzchowskiego, w/z Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach  Panią 

Katarzynę Łuniewską – Kopacz, w/z Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach Panią Elżbietę Bednarko, Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki Pana Mirosława 

Szczesnego, Komendanta Placówki Straży Granicznej w Augustowie Pana mjr 

Michała Łangowskiego, w/z Naczelnika Urzędu Celnego w Suwałkach Pana 

Jana Luty, Przewodniczącego Powiatowej Rady Zrzeszenia Ludowe Zespoły 

Sportowe Pana Henryka Krzesickiego,  

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: w/z Dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy  w Suwałkach – Panią Hannę Moroz,  Pana Marka Dziemiana – Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach, Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. 

L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza Orłowskiego, Dyrektora 

Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, Dyrektora 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku oraz Kierownika Zakładu 

Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku – Panią Bożennę Jadwigę 

Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Elżbietę Olejnik, Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza Powiatu – 

Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Panią Ewę Kamińską, Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława 

Żukowskiego, Pana Ryszarda Kalinowskiego (Lista zaproszonych Gości – 

załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 14 radnych:  
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1. Bukowski Rafał Konrad 

2. Burzyński Marian                                                                        

3. Chlebus Andrzej                                      

4. Dziatkowski Marek                                 

5. Gryszkiewicz Irena                                 

6. Kleszczewski Zbigniew                          

7. Kowalewski Witold                              

8. Łuniewski Artur                                      

9. Mackiewicz Grzegorz  

10. Mackiewicz Zbigniew                    

11. Małachowski Sławomir                     

12. Ołdakowski Szczepan  

13. Szwengier Stanisław             

14. Truchan Anna Danuta     

 

Nieobecny: 

1. Biłda Stefan 

             

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XI sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum                        

dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika M. Paca  

w Dowspudzie. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

nr XXXII/193/14 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 lutego 2014 r.  

w sprawie określenia zasad przyznawania i pozbawiania stypendiów 

sportowych za osiągnięte wyniki sportowe. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr VII/54/15 Rady 

Powiatu w Suwałkach z dnia 25 czerwca 2015 r. w sprawie przyjęcia 

statutu Związku Powiatów Województwa Podlaskiego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2016 rok 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2016 – 2025. 

12. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z dnia  

12 stycznia 2016 r. z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  

w 2015 r.” 

13. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

w szkołach prowadzonych  przez jednostkę samorządu terytorialnego – 

Powiat Suwalski w 2015 r.”. 

14. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Finansowej 

Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 roku” 

15. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Polityki 

Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 roku”. 

16. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 roku”. 

17. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  
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Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XI Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 14 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 30 grudnia 2015 roku oraz 14 stycznia i 21 stycznia 2016 r. Państwo 

Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 14 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań. 

Korzystając z obecności Radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego Pana 

Waldemara Kwaterskiego poprosił go o zabranie głosu.    

Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Waldemar Kwaterski 

przekazał, że chciałby wytłumaczyć się ze swojej nieobecności na poprzednich 

obradach sesji. Tak się składało najczęściej, że terminy się pokrywały ale 

również przez 1,5 roku miałem jak na Sejny bardzo dużą inwestycję tj. 
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rozbudowa szpitala, którym kieruję i zawsze te obowiązki bliższe ciału były 

ważne. Jestem Radnym Województwa Podlaskiego z tego terenu. Ten teren jak 

Państwo wiecie jest poszerzony w tej kadencji  o Sokółkę i Mońki. Nie mniej 

jednak po raz drugi pełnię też funkcję Przewodniczącego Komisji Zdrowia w 

Sejmiku Województwa Podlaskiego. Co jest głównym tematem mego jakby 

zainteresowania, to tak naprawdę dwa czyli: szpitale suwalski i sejneński oraz 

drogi wojewódzkie. Wiem, że w drodze na obrady sesji jest Pan Bogdan Dyjuk 

Członek Zarządu Województwa Podlaskiego, dlatego też nie chcę zabierać jemu 

pierwszeństwa, a ma dla Państwa dobra wiadomość dotyczącą drogi 

wojewódzkiej Suwałki – Filipów do Mieruniszek. Wiem że jutro będzie 

podpisana umowa na dokumentację, przetarg jest rozstrzygnięty. Nie chcę 

przedłużać, część z Państwa pewnie być może kojarzy mnie z racji pełnienia 

funkcji Dyrektora Szpitala w Sejnach, po części jest to także szpital Powiatu 

Suwalskiego, ponieważ olbrzymia część mieszkańców korzysta z naszych usług 

z czego się bardzo szczycimy a Powiat Suwalski był moim pierwszym 

powiatem ponieważ jestem urodzony w Pawłówce gm. Przerośl, moi rodzice 

mieszkają w Bachanowie gm. Jeleniewo stąd tez suwalsko – sejneńskie korzenie 

mam bardzo silne. Dlatego też może Państwo na mnie liczyć we wszystkich 

sprawach Panie Starosto, jestem do Państwa usług.  

 

Interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt z uwagi na jego 

bezprzedmiotowość.    

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum                        

dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika M. Paca w Dowspudzie. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o wprowadzenie  

do przedmiotowego projektu uchwały. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że Zarząd Powiatu 

przygotował projekt uchwały w  sprawie likwidacji szkoły dla dorosłych w 

Dowspudzie. Szkoła ta istniała przez 40 lat została utworzona w sierpniu 1976 r. 

decyzją Dyrektora Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Skupu Urzędu 

Wojewódzkiego i po 40 latach istnienia zmieniły się kierunki kształcenia, progi 

kształcenia, nie ma takich szkół. Ustawa o systemie oświaty pozwala na 

likwidację takich szkół tym bardziej, że w chwili obecnej nie ma słuchaczy w tej 

szkole. Jest pozytywna opinia związku zawodowego zrzeszającego nauczycieli. 

Podjęcie uchwały nie generuje żadnych kosztów. Dlatego też w imieniu Zarządu 
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proszę o podjęcie uchwały. Ta forma kształcenia dla dorosłych teraz 

realizowana jest po przez kursy kwalifikacyjne.   

Przewodniczący Rady przekazał, że z informacji przekazywanych na 

Komisjach Rady wynika, że sporo osób korzysta z tych kursów. 

Dyrektor Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie 

przekazał, że w chwili obecnej prowadzone są takie kursy w zakresie 

kwalifikacji w zakresie zawodu rolnik i drugiej kwalifikacji w zakresie technik 

rolnik. Ostatni nabór od lutego mamy 40 kandydatów.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej w dniu 11 lutego br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 11 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 4). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zamiaru likwidacji Technikum dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika 

M. Paca w Dowspudzie: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XII/85/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 11 lutego 

2016 r. w sprawie zamiaru likwidacji Technikum dla Dorosłych w Zespole 

Szkół im. gen. Ludwika M. Paca w Dowspudzie została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 5). 

  

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

nr XXXII/193/14 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 lutego 2014 r.  

w sprawie określenia zasad przyznawania i pozbawiania stypendiów 

sportowych za osiągnięte wyniki sportowe. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 22 grudnia 2015 r. do Rady 

Powiatu w Suwałkach wpłynął wniosek Prokuratury Rejonowej w Suwałkach  

o zmianę lub uchylenie niezgodnych z prawem unormowań uchwały  

nr XXXII/193/14 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27.02.2014 r. w sprawie 

określenia zasad przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych  

za osiągnięte wyniki sportowe, który Państwo Radni otrzymali wraz  

z materiałami.                           

 Zdaniem Prokuratury, w związku z ustawą o sporcie  Rada Powiatu  

w uchwale zawęziła krąg podmiotów uprawnionych do tego stypendium 

wyłącznie do uczniów szkół ponadgimnazjalnych oraz wprowadziła dodatkowe 

warunki, chociażby takie jak:  dobre wyniki w nauce, wzorowe zachowanie, 

możliwość ubiegania się o stypendium nie wcześniej niż po ukończeniu 

pierwszego semestru nauki, potwierdzenie osiągnięć sportowych przez właściwy 

klub, związek sportowy lub inną organizację sportową.   

 Zarząd Powiatu w Suwałkach po zapoznaniu się z uzasadnieniem wniosku 

Prokuratury Rejonowej w Suwałkach, orzecznictwem sądów administracyjnych 

i opinią Radcy Prawnego przygotował i przedłożył Radzie Powiatu projekt 

uchwały w sprawie uchylenia przedmiotowej uchwały.  

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Starostę Szczepana 

Ołdakowskiego.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że tak jak Pan Przewodniczący 

wspomniał wcześniej Prokuratura Rejonowa w Suwałkach w grudniu 2015 r. 

wystąpiła do nas o podjęcie działań związanych z usunięciem nieprawidłowości 

dotyczącej naszej uchwały w sprawie udzielania stypendiów sportowych 

zarzucając nam zawężenie uprawnionych do tego stypendium na podstawie 

ustawy o sporcie. Po zastanowieniu się a także uzyskaniu opinii prawnej 

naszego radcy prawnego, który przytoczył również wyroki sądów 

administracyjnych wojewódzkich w Krakowie i w Lublinie, gdzie podobne 

przypadki miały miejsce i faktycznie należy zgodzić się z tą opinią że myśmy 

zawężyli ten krąg uprawnionych z myślą o tym, aby udzielać stypendiów tylko 

młodzieży szkół ponadgimnazjalnych a także wprowadziliśmy dodatkowe 

kryteria w postaci wyników w nauce. To oczywiście nie mieści się  

w unormowaniach prawnych w związku z tym, żeby nie doprowadzić do takiej 

sytuacji, że Powiatu Suwalskiego nie stać będzie na udzielanie stypendiów dla 

wszystkich uprawnionych to Zarząd Powiatu proponuje uchylenie tej uchwały.  

W przyszłości ewentualnie zastanowimy się nad inną formą wspierania 

wybitnych sportowców z Powiatu Suwalskiego.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

 Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 10 lutego br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br. 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 6). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 7). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 11 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 8). 

 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchylenia uchwały nr XXXII/193/14 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia  

27 lutego 2014 r. w sprawie określenia zasad przyznawania i pozbawiania 

stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki sportowe. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XII/86/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 11 lutego 

2016 r. w sprawie uchylenia uchwały nr XXXII/193/14 Rady Powiatu  

w Suwałkach z dnia 27 lutego 2014 r. w sprawie określenia zasad przyznawania 

i pozbawiania stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki sportowe została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 9). 

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr VII/54/15 Rady 

Powiatu w Suwałkach z dnia 25 czerwca 2015 r. w sprawie przyjęcia statutu 

Związku Powiatów Województwa Podlaskiego. 
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o wprowadzenie  

do przedmiotowego projektu uchwały. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że Powiat Suwalski podjął 

uchwałę w czerwcu 2015 r. o przystąpieniu do Związku Powiatów 

Województwa Podlaskiego a także o uchwaleniu statutu tego Związku. Dlatego 

tez te uchwały oraz uchwały innych powiatów zostały skierowane do Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji o wpis tego Związku do rejestru. Zostało 

to dokonane i w międzyczasie zdarzył się taki przypadek niezauważenia przez 

prowadzącego tj. Powiat Siemiatycki, który przedstawił dwie różne wersje 

statutu tzn. jedna wersje przekazał nam do przyjęcia do uchwalenia a inna 

wersja poszła do Ministerstwa. Dlatego w związku z tym one się nieco różnią, 

różnią się w jednym paragrafie 34 ust. 1 tj. „Przystąpienie nowego członka do 

Związku wymaga”. Te wymogi zostały rozszerzone o jeden punkt w stosunku 

do tego, który żeśmy uchwalali. Dlatego tez istnieje potrzeba dostosowania tych 

statutów tj. tej uchwały naszej do tego co zostało przyjęte przez Ministerstwo 

Spraw Wewnętrznych i Administracji.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 10 lutego br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 10). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 11). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 11 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 12). 

 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę nr VII/54/15 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 25 czerwca 2015 r.  

w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów Województwa Podlaskiego: 

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XII/87/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 11 lutego 

2016 r. zmieniająca uchwałę nr VII/54/15 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia  

25 czerwca 2015 r. w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatów 

Województwa Podlaskiego została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 13). 

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2016 rok. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Elżbieta Olejnik przekazała, że zmiany w budżecie 

powiatu na 2015 r. w projekcie uchwały Rady Powiatu to dotyczą przede 

wszystkim zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych i obejmują w 

zasadzie dwa działy tj. dz. 1 tj. dz. 600 rozdz. 60014 – „drogi publiczne 

powiatowe”, gdzie  wprowadza się następujące zmiany: zwiększa się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 674.190 zł, w tym z tytułu: deklaracji złożonej 

przez Lasy Państwowe na dofinansowanie przebudowy mostu przez rzekę 

Rospudę w miejscowości Sucha Wieś w kwocie 130.000 zł, deklaracji złożonej 

przez Gminę Raczki na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 236.000 zł  

na przebudowę mostu przez rzekę Rospudę, deklaracji pomocy finansowej  

z Gminy Jeleniewo na uzupełnienie środków na przebudowę drogi powiatowej 

Jeleniewo - Wołownia – Przejma – Becejły w kwocie 8.190 zł, deklaracji 

pomocy finansowej z Gminy Filipów na przebudowę drogi powiatowej  

nr 1106B Granica województwa – Garbas – Mieruniszki w kwocie 200.000 zł, 

deklaracji pomocy finansowej z Gminy Suwałki na przebudowę drogi 

powiatowej nr 1146B Przebród -Wychodne - Zielone Pierwsze - Poddubówek 

do drogi nr 1184B w kwocie 100.000 zł. Natomiast zmniejsza się plan 

dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 45.000 zł z tytułu deklarowanej 

pomocy finansowej Gminy Rutka – Tartak na przebudowę drogi powiatowej  

nr 1127B Wiżajny – Smolniki – Sidory; zwiększa się plan wydatków 

budżetowych o kwotę 764.190 zł w tym z tytułu: zwiększenia dochodów  

o kwotę 674.190 zł z przeznaczeniem na uzupełnienie środków na inwestycję 

drogowe, przesunięcia środków z wydatków bieżących na wydatki majątkowe 

kwotę 20.000 zł, przesunięcia środków własnych przeznaczonych na inwestycje 
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w kwocie 30.000 zł na pomoc w finansowaniu modernizacji dróg gminnych  

w Gminie Jeleniewo, przesunięcia środków własnych przeznaczonych  

na wydatki bieżące w dz. 710 rozdz. 71095 - "pozostała działalność" w kwocie 

40.000 zł na pomoc w finansowaniu modernizacji 4 dróg gminnych w Gminie 

Wiżajny. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Olejnik przekazała, że drugi dział, w którym 

wprowadza się zmiany to dz. 710 rozdz. 71095 – „pozostała działalność” 

dokonuje się przesunięcia kwoty 24.600 zł z wydatków bieżących na zakupy 

inwestycyjne celem zabezpieczenia środków na zakup zintegrowanego systemu 

teleinformatycznego.  Po dokonanych zmianach zwiększa się budżet powiatu o 

kwotę 629.190 zł. Dochody ogółem wynoszą 25.600.129 zł natomiast wydatki 

26.334.473 zł, deficyt nie ulega zmianie i wynosi 734.354 zł. Wprowadzone 

zmiany w planie dochodów i wydatków wymagają aktualizacji dwóch 

załączników tj. wykaz zadań inwestycyjnych w 2016 r. oraz w załączniku nr 5  

 tj. zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu powiatu  

w 2016 roku.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 10 lutego br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 15). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 11 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 16). 

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że chce podkreślić i zauważyć, 

że te zmiany w budżecie są związane głównie z naszymi zamierzeniami 

inwestycyjnymi w zakresie modernizacji dróg. Chcemy składać wnioski do 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, są tutaj trzy zadania z tego zakresu 
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przewidziane, gdzie również mamy partnerów ze strony samorządów gminnych. 

Również chcemy składać wniosek do Ministerstwa Infrastruktury w sprawie 

modernizacji mostu na rzece Rospudzie w miejscowości Chodorki. Tutaj po raz 

pierwszy Nadleśnictwo Szczebra zadeklarowało współfinansowanie 

przebudowy tego mostu mają tam swój interes z tego powodu, że przewożą 

drewno z lasu. Jest to pozytywne z ich strony, ze strony Dyrekcji Okręgowej 

Lasów Państwowych w Białymstoku, które poparło nasz wniosek a także ze 

strony Wójta Gminy Raczki, który również chce partycypować w tej inwestycji. 

Jest jeszcze szereg innych zadań inwestycyjnych, gdzie gminy zadeklarowały 

swoje środki na remonty dróg powiatowych. Przekazał także w imieniu Zarządu 

Powiatu serdeczne podziękowania wszystkim Wójtom Gmin Powiatu 

Suwalskiego za to pozytywne podejście i partnerstwo. My ze swojej strony 

również chcemy im pomóc. Zgodziliśmy się być partnerami w ich innych 

zadaniach. Przygotowują oni również wnioski do złożenia do Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na modernizację swoich dróg.  

  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2016 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XII/88/15 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 11 lutego 

2016 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 17). 

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2016 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższa uchwała jest konsekwencją 

poprzedniej uchwały, czyli wprowadzonych zmian w budżecie powiatu  

na 2016 r. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 10 lutego br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 11 lutego br. 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 18). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 10 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 19). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 11 lutego br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 20). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2015 – 2022:  

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XII/89/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 11 lutego  

2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2015 – 2022 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 21). 

 

Ad.12  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem Starosty Suwalskiego z dnia 12 stycznia 

2016 r. z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2015 r.” 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że Pan Starosta w dniu 13 stycznia br. 

przedłożył Radzie Powiatu przedmiotowe sprawozdanie, które Państwo Radni 

otrzymali (załącznik Nr 22). Dodał, iż Komisja Polityki Społecznej w dniu 11 

lutego br. zapoznała się z tym sprawozdaniem. Zapytał, czy Pan Starosta 

chciałby coś dodać. 
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Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że w roku ubiegłym Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku obradowała trzy razy. W miesiącu marcu został 

uchwalony plan pracy tej komisji, na którym również omawialiśmy temat 

związany ze stanem bezpieczeństwa pożarowego na terenie powiatu 

suwalskiego w roku poprzednim, to przedstawiał Komendant Wierzchowski, 

natomiast w trzecim kwartale w miesiącu wrześniu obradowała Komisja,  

na którym zostały zrealizowane dwa tematy. Jeden związany jest ze stanem 

zagrożenia przestępczością na terenie powiatu suwalskiego, omawiał go mł. 

insp. Józef Borkowski, który wskazał, że głównymi zagrożeniami w zakresie 

porządku publicznego to są wykroczenia w ruchu drogowym na terenie naszego 

powiatu, występują również bójki, pobicia, kradzieże, uszkodzenie mienia, ale 

głównie są to wypadki i kolizje.  Natomiast drugi temat związany był z 

wejściem w okres ogrzewania. Został tutaj omówiony temat związany z 

zagrożeniami dotyczącymi ulatniania się tlenku węgla w związku z 

ogrzewaniem w domach mieszkalnych. Zwrócono tutaj uwagę na te ogromne 

zagrożenia a także potrzebę montowania czujników dymu i tlenku węgla. W 

ramach kampanii „Nie dla czadu” Komenda Miejska Państwowej Straży 

Pożarnej wspólnie z Ochotniczą Strażą Pożarną rozdawała tego typu czujniki 

mieszkańcom Powiatu Suwalskiego. Natomiast ostatnie posiedzenie miało 

miejsce w dniu 8 grudnia, na którym omówiono obszary zagrożeń związanych z 

pobytem cudzoziemców i przemieszczaniem się ich przez granice. Omawiał to 

przedstawiciel placówki Straży Granicznej w Rutce Tartak. Obserwuje się tutaj 

wzmożony ruch ludzi nielegalnie przemieszczających się przez granice 

zwłaszcza tą w Budzisku. W związku z tym, że ta granica jest otwarta w ramach 

Schengen w związku z tym to przemieszczanie się jest łatwiejsze i straż 

graniczna musi tutaj szczególnie zwracać uwagę na osoby, które próbują 

przejechać przez nasz Powiat. Ich główny cel to niepozostanie w Polsce a 

dotarcie na Zachód Europy. Ten ruch dotyczy zwłaszcza osób, które 

przemieszczają się nielegalnie głównie z Europy Wschodniej i Azji. Była mowa 

również o innych zagrożeniach związanych z przemytem różnych produktów i 

substancji, a także kradzież samochodów na terenie naszego powiatu, które są 

trudne do wykrycia, tym bardziej, że bliskość granicy powoduje to, że one 

szybko znikają poza granice kraju i wtedy ich odzyskanie jest utrudnione. Na 

tym posiedzeniu również został zaopiniowany budżet na rok 2016 w zakresie 

zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że korzystając z okazji chciałby zapytać 

Pana Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce Tartak, czy w tym roku 

widać wzmożony ruch imigrantów innych nacji. 

 Komendant Placówki Straży Granicznej w Rutce Tartak mjr Michał 

Łangowski przekazał, że zazwyczaj I kwartał roku jest takimi miesiącami mniej 

płynnymi, ale co nam przyniesie marzec, kwiecień, miesiące letnie, to nikt tego 

nie wie. Jeżeli chodzi o prace takie przemytu, ludzi, bo można mówić i o 

przemycie i przejeździe to jest ich mnóstwo, załóżmy Afganistan przez Litwę, 
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Gruzja przez Litwę, Ukraina i przez Litwę i przez Białoruś bezpośrednio. 

Mieliśmy też zatrzymanych obywateli Iraku, Syrii, Algierii. Co przyniesie ten 

rok zobaczymy, ale wzmożenie jeżeli chodzi o imigrantów wzrasta z roku na 

rok. Załóżmy od 2012 r. od zatrzymania 50 osób  do ostatniego roku zatrzymano  

blisko 200 takich osób. Z roku na rok zwiększa się ilość osób zatrzymanych nie 

tylko za nielegalny pobyt, czy przekroczenie granicy państwa, ale za przemyt, 

wszelkiego rodzaju towarów, czy narkotyków, samochodów, podrabianych 

dokumentów.  

Przewodniczący Rady przekazał, że brzmi to niepokojąco, ale ma 

nadzieję, że panie i panowie ze straży granicznej poradzicie sobie z tym 

narastającym problemem.    

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze pytania, uwagi. 

 Innych pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie Starosty Suwalskiego z dnia 12 stycznia 2016 r. z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2015 r.” zostało przyjęte. 

 

Ad.13  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat 

Suwalski w 2015 r.”. 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pana Wicestarosty o kilka 

słów wprowadzenia do niniejszego punktu.  

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że art. 30a ustawy Karta 

Nauczyciela nakłada na organ prowadzący szkołę coroczną analizę wysokości 

średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Taka 

analiza została przeprowadzona i przedłożona dla Szanownej Rady. Z tego 

sprawozdania wynika, że w dwóch grupach zawodowych nauczycieli 

mianowicie stażystów nauczycieli została niedopłacona kwota 5 098,55 zł i 

nauczycieli kontraktowych w wysokości 1 202,91 zł. Natomiast przekroczono 

wynagrodzenie w zawodowej grupie nauczycieli mianowanych i jest to kwota 

328 zł oraz w grupie nauczycieli dyplomowanych o kwotę 101zł. Ta kwota, 

która została nie dopłacona, informuję, że do 31 stycznia Dyrektor szkoły 

zobowiązany był ta kwotę wypłacić poszczególnym nauczycielom i to nastąpiło.  

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe  sprawozdanie zostało 

przedstawione. Państwo Radni sprawozdanie to otrzymali wraz z materiałami 

(załącznik Nr 23) Jest to obowiązek wynikający z Karty Nauczyciela, która 

nakłada na organ prowadzący szkołę przedkładania organowi stanowiącemu 

w/w sprawozdanie. Z w/w sprawozdaniem bliżej zapoznała się Komisja Polityki 

Społecznej na posiedzeniu w dniu dzisiejszym. 
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Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli                         

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat Suwalski w 2015 r.” zostało 

przyjęte. 

 

Ad.14  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Finansowej Rady 

Powiatu w Suwałkach w 2015 roku”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 10 lutego br. Komisja 

Finansowa opracowała sprawozdanie z działalności Komisji w 2015 r.  

i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe sprawozdanie 

otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz przekazał,  

że sprawozdanie z działalności Komisji Finansowej zostało podzielone na cztery 

kwartały i ogólnie to Komisja Finansowa odbyła łącznie 13 posiedzeń i podjęła 

57 uchwał. Na posiedzeniach realizowano tematykę wynikająca z planu pracy 

Komisji oraz były sprawy bieżące zgłaszane przez Zarząd Powiatu. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Finansowej Rady Powiatu w Suwałkach 

w 2015 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 24). 

 

Ad.15  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Polityki 

Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 roku”. 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 11 lutego br. Komisja Polityki 

Społecznej opracowała sprawozdanie z działalności Komisji w 2015 r.  

i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe sprawozdanie 

otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej Rady Powiatu  

w Suwałkach w 2015 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 25). 
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Ad.16 

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 roku”. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 10 lutego br. Komisja 

Promocji i Rozwoju Powiatu opracowała sprawozdanie z działalności Komisji  

w 2015 r. i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z działalności Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Rady 

Powiatu w Suwałkach w 2015 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 26). 

 

 

Ad.17  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że w tym punkcie chciałby 

zareklamować kilka wydarzeń jakie będą miały miejsce i poprosić o obecność. 

W związku z trwającą budową mapy porządku i bezpieczeństwa na terenie 

naszego powiatu organizowane są we wszystkich gminach spotkania przez 

Komendę Miejską Policji w Suwałkach. Najbliższy termin to 15 luty br.  

w Rutce Tartak o godz. 11.00. Tego samego dnia o godz. 13.00 w Wiżajnach.  

16 lutego br. o godz. 11.00 w Przerośli, 17 lutego br. o godz. 10.00  

w Jeleniewie, 18 lutego o godz. 10.00 w Filipowie. Dodał, że brał udział  

w takich dwóch spotkaniach tj. takim ogólnym w Komendzie Miejskiej Policji 

w Suwałkach, kiedy ten program został uruchomiony i był także w 

Bakałarzewie. Są to bardzo interesujące spotkania, ponieważ są na nich 

mieszkańcy. Warto, żeby jednak Radni byli na tych spotkaniach, są tam 

poruszane naprawdę różne rzeczy dotyczące porządku i bezpieczeństwa.  

Przewodniczący Rady przekazał również, że 18 lutego br. o godz. 15.30  

w siedzibie Starostwa będzie wizytacja pasterska Księdza Biskupa Jerzego 

Mazura. Obecni Państwo Radni oraz goście są zaproszeni na tą wizytację.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu jutrzejszym doznamy najazdu 

Ministrów różnych branż na terenie powiatu nie tylko suwalskiego ale tez i 

Augustowa i Sejn. Dodał, iż chciałby zachęcić tutaj obecnych do spotkania, 

które odbędzie się w Starostwie o godz. 13.30, gdzie gościem będzie 

Wiceminister Infrastruktury Pan Jerzy Szmit, czyli osoba odpowiedzialna za 

infrastrukturę drogową i kolejową w Polsce. Dodał, iż uważa, że jest to bardzo 

ważne spotkanie ze względu na te wszystkie zawiłości związane z budową dróg, 

być może usłyszymy odpowiedzi nas interesujące. Poza nim gościł będzie 

również u nas Poseł Marek Suski. Tego typu spotkań na terenie miasta i powiatu 
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będzie w każdej gminie. Dodał, iż jest spotkanie w Parku Naukowo – 

Technologicznym z Ministrem Morawieckim. Spotkanie będzie dotyczyło 

przedsiębiorczości. Pani Minister Edukacji Narodowej będzie  

w I Liceum Ogólnokształcącym w Suwałkach, Minister Rolnictwa będzie  

w Siedzibie Wigierskiego Parku Narodowego. Minister Obrony Narodowej 

zapowiedział się w 14 Suwalskim Dywizjonie Artylerii Przeciwpancernej  

w Suwałkach, Pan Wiceminister Stanisław Szwed będzie rozmawiał ze 

środowiskami działającymi na rzecz osób niepełnosprawnych w Hotelu 

Akvilon. W Bakałarzewie będzie Pan Piotr Naimski tj. osoba odpowiedzialna 

też za energetykę  w przyszłości jeśli jest to planowane. Dodał, iż zaprasza na 

aktywny udział w tych spotkaniach, ponieważ mamy szansę bezpośrednio 

rozmawiać z osobami, które decydują naprawdę o naszej przyszłości na kilka 

najbliższych lat.   

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że osobiście zaprasza na to 

spotkanie tutaj do Sali konferencyjnej w Starostwie na godzinę 13.30 z Panem 

Ministrem Szmitem, który faktycznie zajmuje się drogami, autostradami, 

transportem publicznym i chcemy o tym rozmawiać, o problemach Powiatu w 

tym zakresie zwłaszcza w organizacji transportu publicznego. Jest to zadanie 

bardzo trudne dla Powiatu, musimy zorganizować w 2017 r. sieć transportu 

publicznego na terenie powiatu a na to nie ma żadnych pieniędzy. Poza tym na 

dodatek musimy wybrać operatora na trasach, gdzie będą przewożeni 

mieszkańcy i zapewnić mu godziwy zysk. To jest dopiero duże wyzwanie dla 

powiatu. W tej sprawie w przyszłym tygodniu spotykamy się tutaj wspólnie z 

Powiatem Sejneńskim i Powiatem Augustowskim a także z Prezesem PKS w 

Suwałkach tj. tego oddziału suwalskiego i z Panem Prezydentem, abyśmy 

wspólnie zastanowili się nad stworzeniem takiej sieci transportu publicznego na 

terenie naszego powiatu. Ja chcę o tym zagadnieniu mówić również na 

spotkaniu z Panem Ministrem, żeby zwrócić się o jakieś dodatkowe środki, albo 

ewentualnie przesunięcie tego zadania jeszcze o kolejne lata, ponieważ będzie to 

naprawdę bardzo trudne do zorganizowania i zapewnienia tych środków, które 

będziemy musieli wypłacać. Na tych liniach, gdzie nie będzie obłożenia, a 

będziemy musieli zapewnić ten transport. Tym bardziej, że mieszkańcy, którzy 

teraz z tego korzystają mają bilety ulgowe i żeby uzyskać dofinansowanie do 

tych biletów ulgowych to musimy stworzyć taki plan transportu publicznego na 

terenie powiatu suwalskiego, jeżeli tego nie stworzymy to nie będziemy mogli 

ubiegać się o te środki. Dodał, iż chce tez mówić o modernizacji dróg 

powiatowych bo jak wiemy te drogi są w kiepskim stanie a na dodatek 

województwo chce nam kolejną drogę przekazać w związku z wybudowaniem 

obwodnicy Augustowa województwo przejęło drogę starą tzw. Ósemkę z 

Suwałk do Augustowa a nam chce przekazać z Augustowa do Raczek, która jest 

w bardzo złym stanie technicznym, ponieważ tam trwały roboty budowlane przy 

budowie obwodnicy, gdzie jeździł  ciężki transport. Droga została zniszczona, w 

części w zasadzie w powiecie augustowskim wyremontowana zaś w powiecie 
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suwalskim nic. Występowaliśmy do Pana Marszałka z taką prośbą, aby 

przynajmniej wyremontować tą drogę przed przekazaniem, albo po prostu 

odstąpić od tego zadania bo ta droga dalej pełni funkcję drogi nielokalnej a 

między lokalnej czy regionalnej ponieważ łączy nie tylko Augustów z Raczkami 

ale odbywa się tam tez transport w kierunku Olecka, Giżycka, przejścia 

granicznego w Gołdapi. To uzasadnienie wydaje się bardzo wątpliwe. Na razie 

mamy jakby taką odpowiedź nie za bardzo zadowalającą w tej sprawie. Wydaje 

się mi, że ta ustawa, która teraz została wprowadzona  krzywdzi samorządy i te 

lawinowe przekazywanie w związku z budową nowych dróg, spychanie tych 

dróg nie chcianych na szczeble niższe samorządów jest dosyć problematyczne. 

O tym też chce mówić, oraz o możliwościach pozyskiwania środków na nasze 

drogi, gdzie praktycznie powiaty nie mają żadnych szans w tym nowym 

rozdaniu jeśli chodzi o środki unijne, ponieważ w tym Regionalnym Programie 

Operacyjnym Województwa Podlaskiego nie ma tam możliwości pozyskania 

środków z małym wyjątkiem. Jest taka pula środków wyznaczona w wysokości 

15 % całej osi priorytetowej dotyczącej transportu, czy infrastruktury na te 

drogi, które znajdują się w korytarzu tzw. TEND, czyli na przebiegu dróg 

tranzytowych S8 i S61 a innych szans nie ma. To jest właśnie bardzo mała 

możliwość pozyskania. Natomiast też kryteria, które zostały nie dawno 

wprowadzone przy nowym programie przebudowy dróg lokalnych, mam na 

myśli tutaj te byłe tzw. schetynówki, gdzie podniesiono ocenę za poprawę 

bezpieczeństwa dróg z 10 punktów do 20 punktów, co praktycznie taki powiat 

jak nasz ziemski, gdzie ma drogi biegnące od wsi do wsi a nie na obszarze 

miejskim pozbawia szansy na uzyskanie tego dofinansowania. My niestety nie 

będziemy budowali w polu rond, czy też jakichś wysepek, czy też przejść 

odpowiednio podwyższonych dla pieszych po to, aby zyskać tą większą 

punktację. To znacznie podnosi koszty takich inwestycji i jednocześnie jest to 

nieekonomiczne i nie racjonalne. Za to otrzymujemy niższą punktację i nasze 

wnioski zawsze są daleko. I mimo naszych apeli, próśb, odwołań  skutek jest na 

razie słaby. Wydaje się, że na spotkaniu jutrzejszym można o tym rozmawiać. 

Zachęcam Państwa Radnych do wzięcia udziału i wsparcia dla Zarządu Powiatu 

w tych sprawach.  

 Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Waldemar Kwaterski 

przekazał, że drogi wojewódzkie, które są przekazywane samorządom niższego 

szczebla, w tym przypadku powiatom są blisko wszystkich radnych z naszego 

okręgu i jest to jednoznaczne, żeby przeciwdziałać  tym zjawiskom. Tak samo 

ważny jest problem Pani Wójt Nowinki. Tutaj działamy ponad podziałami.    

 Przewodniczący Rady przekazał, że Pan Radny Dyjuk nie dojechał na 

obrady sesji. 

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że Pan Radny Bogdan Dyjuk 

zajedzie tak czy inaczej do nas więc te tematy zostaną mu przybliżone.  

 Radny Sławomir Małachowski przekazał, że cieszymy się na pewno  

z informacji, że jest przygotowana dokumentacja, mówimy o tym już od trzech 
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lat, zgłaszaliśmy to jako radni powiatowi, gminni radni zgłaszali wnioski co do 

poprawy stanu nawierzchni, ale obawiam się, że póki Zarząd Województwa 

przejdzie do inwestycji to nie będzie po czym jeździć. Nie wiem jak dawno Pan 

Radny jechał tą drogą, ale jeśli jest niedaleko to chociaż kawałek jeździ przez 

Osowę i skręca na Pawłówkę, to ten odcinek przy żwirowniach z Suwałkach do 

Osowej nie wiem jaki samochód trzeba mieć, aby utrzymać się w tych 

koleinach. Następny taki punkt bardzo niebezpieczny, który może zakończyć się 

tragicznie, były tam wypadki, była tez inwestycja z Państwa strony tam 

przeprowadzona na odcinku w Pieckach, gdzie było załamane asfaltu, było tam 

podmycie i praktycznie samochody ściągało do rowów jak ktoś może za szybko 

jechał ale fakt faktem, ale był to odcinek niebezpieczny. Stoi tam znak 

ograniczenia prędkości do 60 i większego tam nie potrzeba, bo i tak mało kto 

przestrzega tego ograniczenia na tak prostym odcinku a myślę, że stoi ze 

względu na te załomy. Chwilami jedzie się tą drogą troszkę lepiej, trochę 

bezpieczniej. Cały czas myślę tutaj o bezpieczeństwie. Apelowałbym, wiem, że 

to nie od Pana Radnego bezpośrednio zależy, ale żeby tak w naszym imieniu nie 

poprzestać tylko na dokumentacji i nie robimy tam żadnych remontów, ale żeby 

ocenić solidnie jakość, bezpieczeństwo tych kawałków które są i ewentualnie 

jakieś na ten czas, kiedy powstanie nowy odcinek, żeby to poprawić. 

Oczywiście nie oczekuję odpowiedzi, tylko zgłaszam taki wniosek.  

 Radny Waldemar Kwaterski przekazał, iż pomimo wszystko, co Pan 

Małachowski powiedział przed chwilą, należy cieszyć się, że już jest decyzja,  

że przetarg został rozstrzygnięty. Wygrała firma olsztyńska, przetarg około 

1.200.000 zł. Oczywiście to trwa, podpisanie dokumentacji trwa i mam nadzieję, 

że będzie bardziej rzetelnie wykonana niż na trasie Sejny – Suwałki. 

Kolokwialnie mówiąc, aby wyrwać pieniądze, potężne miliony z Białegostoku 

na drogi wojewódzkie w naszym terenie jest możliwe tylko właśnie wtedy, 

kiedy jest silna reprezentacja naszego powiatu, a taka już dwie kadencje mam 

nadzieję jest, ja nie przypisuje sobie tutaj prawa do tego, że jest to wyłącznie, 

czy duża moja zasługa. Jest to zasługa zespołu p. Naszkiewicz, p. Dyjuka,  

p. Cieślukowskiego, wspiera także opozycyjny radny p. Leszek Dec i moja 

skromna osoba. Wszyscy zabiegamy o drogi wojewódzkie, bo mamy 

świadomość, że jest to ostatnia szansa, aby te drogi powstały. W kolejce czeka 

mnóstwo dróg wojewódzkich bliżej Białegostoku, tam, gdzie ta siła 

oddziaływania jest znacznie większa, natomiast naprawdę małymi ale 

porządnymi kilometrami wyrywamy te pieniądze na nasz teren. Przypomnę, że 

ta droga do Mieruniszek będzie miała standard taki sam jak droga do Sejn ze 

ścieżką rowerową. Więc warto poczekać trochę i zrobić tą drogę porządnie. 

Oczywiście to, co w tej chwili trzeba zrobić to myślę, że pan Starosta przy 

jakimś poparciu Wójtów Gmin przez, które te odcinki biegną zgłosi to do 

Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku, który jest bardzo 

otwarty na przyjazdy w teren, fajnie się dogaduje i szybko reaguje na tego typu 

sprawy jeśli są oczywiście elementy zagrażające  na tej drodze bezpieczeństwu, 
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natomiast jeśli są koleiny to proponowałbym poczekać trochę bo będzie 

naprawdę bardzo porządna droga o tej najwyższej łączności. Bo można proszę 

Państwa, jest tez taki wariant naprawy dróg, czy ułożyć dywanik, poprawić 

pobocza, które za chwilę i tak siądą przy ruchu ciężkiego transportu. Będzie 

następna bardzo dobra droga. Szkoda, że nie ma p. Bogdana Dyjuka bo 

właściwie te informacje powinien on przekazać. Ponad podziałami są te 

inwestycje, drogi łączą wszystkich, Białystok tylko czeka na konflikty. Tu 

konfliktów w tym temacie nie ma. Warto naprawdę cierpliwie poczekać, 

dokumentacja nie będzie robiona po to, aby tylko była. Wartość tej inwestycji to 

około 1.200.000 zł i my nie pozwolimy na to, żeby z nowej perspektywy te 

pieniądze przepadły. To jest nasze zadanie, jako radnych wojewódzkich, mówię 

to w imieniu nas wszystkich bez względu na opcje polityczne.   

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że w imieniu tutaj wszystkich 

chciałby wyrazić naszą wdzięczność, za to, że ta reprezentacja z regionu 

suwalskiego jest taka zgrana i potrafi skutecznie walczyć o te sprawy dotyczące 

infrastruktury drogowej na drogach wojewódzkich i jest to prawda, bo przecież 

wszyscy wiemy, że w ostatnich latach powstało wiele tych odcinków nowych 

dróg m.in. Sejny Suwałki, droga do Jeleniewa czy też Bakałarzewa, więc tutaj  

w tym obszarze naprawdę bardzo dużo się stało. Mamy nadzieję, że tak dalej 

będziecie skutecznie zabiegać o te drogi również mam na myśli drogę  

do Filipowa jak też i z Suwałk do Raczek, co prawda może ona nie będzie już 

tak ważna jak była ale zniszczona jest pewnie w podobny sposób jak droga na 

Filipów. Czy ta droga również jest brana pod uwagę przy jakichś kolejnych 

modernizacjach?  

 Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego Waldemar Kwaterski 

przekazał, że naszym celem jest to, że do póki będziemy mogli to wszystkie 

drogi wojewódzkie na naszym terenie suwalsko – sejneńsko – augustowskim 

chcielibyśmy, żeby były wyremontowane w takim standardzie jak droga Sejny – 

Suwałki. Przypomnę Państwu, że ten odcinek kosztował prawie 150 mln zł.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest na dzień 

31 marca 2016 r. 

Wolnych wniosków i oświadczeń Radni nie wnieśli.  

Ad.18.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XII sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 15.00. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 PRZEWODNICZĄCY RADY 

 /-/ Grzegorz Mackiewicz 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 


